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Protokół z II posiedzenia Komitetu Monitorującego program Fundusze Europejskie dla Rybactwa

Termin II posiedzenia KM: 29 lutego 2024 r. 
Spotkanie w formule hybrydowej

W II posiedzeniu Komitetu Monitorującego program Fundusze Europejskie dla Rybactwa 
wzięły udział następujące osoby (s  - udział stacjonarny, z – udział zdalny):

I. Kierownictwo MRiRW, Przewodniczący Komitetu Monitorującego program Fundusze Europejskie 
dla Rybactwa:

1) Pan Jacek Czerniak, Sekretarz Stanu w MRiRW (s), 

II. Komisja Europejska:

2) Pani Alenka Kampl, Head of Unit for Structural Support, Atlantic, North Sea, Baltic 
Sea and Outermost Regions, DG MARE (s), 

3) Pani Katarzyna Plucińska, DG MARE (s), 

III. Departament Rybołówstwa, MRiRW,

4) Pani Magdalena Zasępa, Dyrektor (s), 

5) Pani Edyta Kosobucka - Markiewicz, z-ca Dyrektora (s), 

6) Pani Marta Kaniewska – Królak, Wydział Wdrożeń i Lokalnych Strategii Rozwoju (s),

7) Pani Anna Jendral, Wydział Polityki Strukturalnej i Środowiska Morskiego (s), 

8) Pani Małgorzata Marciniuk, Wydział Polityki Strukturalnej i Środowiska Morskiego 
(s),

9) Pan Tomasz Owczarek, Wydział Polityki Strukturalnej i Środowiska Morskiego (s),

10) Pan Paweł Łazarski, Wydział Polityki Strukturalnej i Środowiska Morskiego (s),

11) Pan Tomasz Roskosz, Wydział Finansów, Monitorowania i Kontroli (s),

12) Pani Barbara Lewkowska, Wydział Rybołówstwa Morskiego (s),

13) Pan Filip Podgórski Wydział Rybołówstwa Morskiego (z),

14) Pani Aleksandra Kwaśniewska, Wydział Pomocy Prawnej (z),

15) Pani Paulina Wróblewska, Wydział Pomocy Prawnej (z),

16) Mani Marta Jamróz, Wydział Rybactwa, Rynku i Przetwórstwa Rybnego (z),

17) Pani Justyna Szumlicz – Dobiesz, Wydział Rybołówstwa Dalekomorskiego i Spraw 
Międzynarodowych (z);

IV. Departament Pomocy Technicznej, MRRW:

18)  Pani Marta Szulfer, Zespół zarządzania pomocą techniczną programów UE dla 
sektora rybackiego (s),
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19) Pani Katarzyna Tryc, Zespół zarządzania pomocą techniczną programów UE dla 
sektora rybackiego (z),

20) Pan Roman Pitera, Wydział Informacji i Promocji PO RYBY 2014 – 2020 (z),

V. Departament Płatności Bezpośrednich:

21) Pani Joanna Horyza, Wydział Spraw Środowiskowych i Klimatycznych (s),

VII. Pozostali członkowie i obserwatorzy KM:

22) Pani Monika Lesz, Ministerstwo Klimatu i Środowiska (s),

23) Pan Rafał Gaczyński, Ministerstwo Klimatu i Środowiska (z),

24) Pani Ewelina Kopyczyńska, Ministerstwo Klimatu i Środowiska (z),

25) Pan Bartłomiej Kandziak, Dyrektor Departamentu Wsparcia Rybactwa, ARiMR (s), 

26) Pani Joanna Miksa, z-ca Dyrektora Departamentu Wsparcia Rybactwa, ARiMR (z),

27) Pani Agnieszka Kijas - Wiczołek, z - ca Dyrektora Departamentu Instytucji Płatniczej, 
Ministerstwo Finansów (s),

28) Pani Agnieszka Mazurek, Wydział Poświadczania Funduszy Europejskich, 
Ministerstwo Finansów (s),

29) Pani Ewelina Szymecka – Matysiak, przedstawiciel ministra właściwego do spraw 
rozwoju regionalnego (z),

30) Pani Andrzej Cieszkowski, MSZ, przedstawiciel ministra właściwego do spraw 
zagranicznych jako przedstawiciela Narodowego Koordynatora do spraw Strategii 
Unii Europejskiej dla regionu Morza Bałtyckiego w Polsce (z),

31) Pan Artur Rozbicki, Biuro Pełnomocnika Rządu ds. Osób Niepełnosprawnych (z),

32) Pani Beata Czarnocka, Biuro Pełnomocnika Rządu ds. Równego Traktowania (z),

33) Pan Tomasz Łuczkiewicz, Główny Inspektorat Rybołówstwa Morskiego (z),

34) Pan Kamil Patynowski, Główny Inspektorat Rybołówstwa Morskiego (z),

35) Pan Agnieszka Napiórkowska - Krzebietke, Instytut Rybactwa Śródlądowego (z),

36) Pan Piotr Margoński, Dyrektor MIR - PIB, (z)

37) Pan Ireneusz Wójcik, MIR - PIB (z),

38) Pani Małgorzata Pawliszak, Polskie Stowarzyszenie Przetwórców Ryb (z),

39) Pani Arletta Wenderlich, Polskie Stowarzyszenie Przetwórców Ryb (s),

40) Pan Emil Remisz, Północnoatlantycka Organizacja Producentów (s),

41) Pan Andrzej Abramczyk, Związek Producentów Ryb – Organizacja Producentów (s),

42) Pan Lech Staniszewski, Związek Producentów Ryb (s),

43) Pan Tomasz Król, Polskie Towarzystwo Rybackie (z),



3

44) Pan Mirosław Purzycki, Organizacja Producentów Ryb Jesiotrowatych (s),

45) Pan Tomasz Ciesielski, Organizacja Producentów Ryb Jesiotrowatych (s),

46) Pan Jakub Roszuk, przedstawiciel Federacji Organizacji Rybaków Śródlądowych (z),

47) Pani Anna Pyć, Stowarzyszenie Producentów Ryb Łososiowatych (s),

48) Pani Anna Swacha – Polańska, Stowarzyszenie Producentów Ryb Łososiowatych (z),

49) Pan Marek Waniewski, OPR Bałtyk (z),

50) Pan Gerard Wiśniewski, Pomorska Organizacja  Producentów Arka Sp. z o.o. (z),

51) Pan Jacek Wittbrodt, Zrzeszenie Rybaków Morskich - Organizacji Producentów (z),

52) Pan Marcin Jodko, KIPR Ustka (z),

53) Pani Małgorzata Chinc, Stowarzyszenie Rybaków Łodziowych Mierzeja (z), 

54) Pan Andrzej Wiśniewski, Lokalna Grupa Rybacka „Zalew Wiślany” (z),

55) Pan Władysław Wójtowicz, Organizacja Rybaków Łodziowych - Producentów 
Rybnych Sp. z o.o. (z),

56) Pani Agnieszka Warsicka, Organizacja Rybaków Łodziowych - Producentów Rybnych 
Sp. z o.o. (z),

57) Pan Rafał Bocheński, Darłowska Grupa Producentów Ryb i Armatorów Łodzi 
Rybackich (z),

58) Pan  Daniel Lessnau, Północnokaszubska Lokalna Grupa Rybacka, przedstawiciel 
RLGD (z),

59) Pan Paweł Waśniowski, Lokalna Grupa Rybacka „W dolinie Tyśmienicy i Wieprza”), 
przedstawiciel RLGD (s),

60) Pan Sebastian Borecki, przedstawiciel organizacji pozarządowych działających na 
rzecz promowania włączenia społecznego (z),

61) Pani Sylwia Migdał, przedstawiciel organizacji pozarządowych  działających na rzecz 
ochrony środowiska (z),

62) Pani Zofia Boratyńska, przedstawiciel organizacji pozarządowych działających na 
rzecz równego traktowania (z),

63) Pani Monika Zagórska, przedstawiciel organizacji pozarządowych działających na 
rzecz osób niepełnosprawnych (z),

64) Pani Natalia Kiser, tłumacz (s),

65) Pani Joanna Ruszel, tłumacz (s).
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Przebieg II posiedzenia KM:

Pan Minister Jacek Czerniak (MRiRW) otworzył II posiedzenie Komitetu Monitorującego. Pan Minister 
przywitał osoby uczestniczące w posiedzeniu KM: 
- przedstawicieli Komisji Europejskiej z Dyrekcji Generalnej ds. Gospodarki Morskiej i Rybołówstwa, 
- przedstawicieli sektora rybackiego z całej Polski, 
- przedstawicieli instytutów naukowo - badawczych, organizacji pozarządowych, przedstawicieli 
administracji rządowej, Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa oraz wszystkich członków i 
zastępców członków Komitetu Monitorującego obecnych na miejscu oraz łączących się zdalnie.
Następnie Pan Minister poprosił o zabranie głosu przedstawicielkę Komisji Europejskiej - Panią Alenkę 
Kampl.

Pani Alenka Kampl (KE) pogratulowała nominacji Panu Ministrowi Jackowi Czerniakowi. Wyraziła 
zadowolenie z efektywnego rozpoczęcia wdrażania programu Fundusze Europejskie dla Rybactwa.  
Podkreśliła, że program określa ambitne cele dla polskiego sektora rybackiego, akwakultury i 
przetwórstwa. Komisja Europejska jest gotowa wspierać polski sektor i administrację w realizacji celów 
programu. 

Pan Minister Jacek Czerniak (MRiRW) podziękował przedstawicielce KE za słowa wsparcia oraz 
poprosił Sekretariat KM FER o stwierdzenie kworum spotkania. 

Sekretariat KM FER poinformował, iż kworum II posiedzenia KM zostało spełnione. 

Przyjęcie agendy II posiedzenia KM FER.
Porządek obrad KM został przyjęty jednomyślnie przez członków KM FER w wyniku głosowania.

W następnej kolejności Sekretariat KM FER przedstawił informację na temat uchwał KM FER, które 
zostały przyjęte w trybie obiegowym od czasu ostatniego posiedzenia KM FER (Prezentacja 
Sekretariatu KM FER stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu).

Pan Minister Jacek Czerniak (MRIRW) poprosił o informację, czy któryś z członków KM zgłasza uwagi 
do przestawionej informacji. 

Wobec braku głosów przeciwnych, Pan Minister Jacek Czerniak poprosił Pana Bartłomieja Kandziaka, 
Dyrektora Departamentu Wsparcia Rybactwa ARiMR o przedstawienie prezentacji odnośnie do stanu 
realizacji Programu Operacyjnego „Rybactwo i Morze” (prezentacja stanowi załącznik nr 2 do 
niniejszego protokołu).

PREZENTACJA ARiMR

W następnej kolejności, Pani Edyta Kosobucka - Markiewicz, zastępca Dyrektora Departamentu 
Rybołówstwa, wygłosiła prezentację na temat realizacji Priorytetu 4 w ramach Programu Operacyjnego 
„Rybactwo i Morze” (prezentacja stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu). 

Pan Minister Jacek Czerniak podziękował przedstawicielowi ARiMR oraz MRiRW za wygłoszone 
prezentacje. 

Dyskusja:

Pan Paweł Wielgosz (Polski Karp) podziękował ARiMR za zaangażowanie w zakresie rozliczania 
wniosków o dofinansowanie. Dodał, iż nabór wniosków o dofinansowanie w zakresie rekompensat dla 
rybaków w związku z wojną w Ukrainie był przeprowadzony wzorowo. 
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Wyraził również nadzieję, iż w przyszłości współpraca pomiędzy sektorem a administracją również 
będzie wyglądała w ten sposób. 

Pan Jakub Roszuk (LGR Opolszczyzna) również podziękował ARiMR za sprawne przeprowadzenie 
naboru wniosków o dofinansowanie w zakresie rekompensat za straty spowodowane wojną w 
Ukrainie. Dodał, iż dobrym posunięciem ze strony ARiMR było utworzenie Wydziałów Rybackich w 
oddziałach regionalnych ARiMR. 

Pan Marcin Jodko (KIPR Uska) podziękował za „nabory wojenne” i wypłaty dla rybaków.

W następnej kolejności Pan Tomasz Roskosz, naczelnik Wydziału Finansów, Monitorowania i Kontroli 
w Departamencie Rybołówstwa, przedstawił prezentację na temat projektu uchwały Komitetu 
Monitorującego program „Fundusze Europejskie dla Rybactwa” na lata 2021 - 2027 w sprawie 
zatwierdzenia planu ewaluacji programu Fundusze Europejskie dla Rybactwa (prezentacja stanowi 
załącznik nr 4 do niniejszego protokołu). 

Pani Arletta Wenderlich (PSPR) poinformowała, iż w Planie ewaluacji nie zostało ujęte przetwórstwo 
oraz oddziaływanie przetwórstwa na środowisko. W związku z tym zadała pytanie, czy odbędzie się 
kolejne posiedzenie KM gdzie zostaną omówione te kwestie.  

Pan Tomasz Roskosz (MRiRW) poinformował, iż ewaluacja będzie odnosiła się do całego programu 
Fundusze Europejskie dla Rybactwa, do wszystkich działań, a sektor przetwórstwa będzie podlegał 
ewaluacji.  

Głosowanie nad projektem uchwały Komitetu Monitorującego program „Fundusze Europejskie 
dla Rybactwa” w sprawie zatwierdzenia planu ewaluacji programu Fundusze Europejskie dla 
Rybactwa.

Uchwała została przyjęta jednomyślnie przez KM.

Pani Edyta Kosobucka – Markiewicz (MRiRW) przedstawiła prezentację dotyczącą stanu wdrażania 
programu Fundusze Europejskie dla Rybactwa (załącznik nr 4 do niniejszego protokołu).

Pan Andrzej Abramczyk (ZPRyb) zadał pytanie czy w ramach działań dotyczących innowacji są 
przewidziane środki finansowe na rybołówstwo śródlądowe. Dodał, Iż kryteria wyboru operacji 
wykluczają w chwili obecnej operacje na śródlądziu i są niedostosowane do sektora rybołówstwa 
śródlądowego. Zapytał również, czy sektor rybołówstwa śródlądowego będzie mógł wystartować w 
oddzielnym naborze w ramach działań dotyczących inwestycji w portach (w naborze oddzielnym niż 
nabór dla sektora rybołówstwa morskiego).

Pani Magdalena Zasępa (MRiRW) powiedziała, że istnieje możliwość rozszerzenia katalogu kryteriów 
wyboru operacji w zakresie działań dotyczących rybołówstwa śródlądowego. Poprosiła o zgłaszanie 
potrzeb w tym zakresie. Zapewniła, że jeżeli zajdzie potrzeba, to kryteria zostaną uzupełnione.  

Pan Paweł Waśniowski (Lokalna Grupa Rybacka „W dolinie Tyśmienicy i Wieprza”) zapytał czy jest 
już określony termin dotyczący konkursu na wybór rybackich lokalnych grup działania (RLGD) oraz 
kiedy ruszą konkursy na wsparcie wybranych RLGD.

Pani Edyta Kosobucka – Markiewicz (MRiRW) poinformowała, iż w połowie marca jest planowane 
ogłoszenie konkursu na wybór strategii rozwoju lokalnego kierowanego przez społeczność (LSR). 
Ogłoszenie musi być zamieszczone 30 dni przed rozpoczęciem konkursu. Na złożenie wniosku o wybór 
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LSR wnioskodawcy będą mieli 21 dni. Przewidywalnie RLGD będą mogły ogłaszać nabory wniosków o 
dofinansowanie, w ramach realizacji LSR, w IV kwartale tego roku.

Pan Andrzej Abramczyk (ZPRyb) zapytał czy na stronie programu www.rybactwo.gov.pl  można 
umieścić instrukcje wypełniania wniosków o dofinansowanie oraz instrukcje wypełniania załączników 
do wniosków o dofinansowanie, co ułatwi ubiegającym się o pomoc finansową przygotowanie się do 
naboru.

Pan Bartłomiej Kandziak (ARiMR) poinformował, iż ARiMR postępuje zgodnie z obowiązującymi 
przepisami. Podkreślił, iż obowiązuje termin 30 dni na składanie wniosku o dofinansowanie od dnia 
ogłoszenia o naborze WoD. Zwrócił przy tym uwagę na ograniczone „moce przerobowe” ARiMR.

Pan Tomasz Król (PTRyb) W ramach działania 2.3. Akwakultura środowiskowa trwa rozpatrywanie 
WoD. Jest przekroczony limit środków finansowych na to działanie. Zapytał czy środki finansowe 
zostaną uzupełnione. Czy będą uruchomione środki finansowe w ramach Priorytetu 2 w zakresie 
zwiedzania obiektu chowu lub hodowli ryb z wykorzystaniem ścieżki edukacyjnej i Natury 2000. ARiMR 
często żąda od rybaków uzupełnienia decyzji weterynaryjnej o nazwę stawu. Czy ten wymóg jest 
konieczny? Czy można zostać przy starej formie (numer weterynaryjny).

Pani Magdalena Zasępa (MRiRW) poinformowała, że w Departamencie Rybołówstwa MRiRW 
analizowana jest potrzeba nowelizacji rozporządzenia do Priorytetu 2 w zakresie weterynaryjnego 
numeru identyfikacyjnego, o którym mowa w art. 21 ust. 4 ustawy z dnia 16 grudnia 2005 r. o 
produktach pochodzenia zwierzęcego. Analizowane są możliwości w związku z 12% nadwyżką 
finansowania wynikającego ze złożonych wniosków o dofinansowanie w ramach działania Akwakultura 
środowiskowa. Mamy pomysły na rozwiązanie tego problemu. Musimy się zastanowić jakie optymalne 
rozwiązanie wybrać.

Pan Paweł Waśniowski (Lokalna Grupa Rybacka „W dolinie Tyśmienicy i Wieprza”): Czy będzie 
wcześniej udostępniony przez Instytucję Zarządzającą dokument dotyczący wymogów jakie musi 
spełniać rybacka lokalna grupa działania w ramach planowanego konkursu. Jeżeli konkurs na wybór 
LSR miałby mieć miejsce w połowie marca, to w ciągu 2 tygodni nie jest możliwe napisanie strategii.

Pani Edyta Kosobucka – Markiewicz (MRiRW) poinformowała, iż ogłoszenie o naborze wniosków 
o dofinansowanie jest zamieszczane nie później niż 30 dni przed dniem rozpoczęcia terminu składania 
wniosków o wybór LSR. Następnie jest termin 21 dni na złożenie wniosków. Postaramy się przed 
ogłoszeniem konkursu zamieścić odpowiednie dokumenty na stronie programu www.rybactwo.gov.pl. 

Pani Anna Pyć (Stowarzyszenie Producentów Ryb Łososiowatych): Okres kwalifikowalności kosztów 
zaczyna się wcześniej niż nabory WoD. Wielu hodowców realizuje inwestycje z myślą, iż koszty 
poniesionych inwestycji przed naborem WoD będą kwalifikowalne do refundacji.  Przedstawicielka 
SPRŁ, zadała również pytanie dotyczące zasad konkurencyjności: czy postępując w ramach istniejących 
zasad konkurencyjności nie narażamy się na utratę możliwości zakwalifikowania poniesionych kosztów 
inwestycyjnych przed złożeniem WoD. Pani Anna Pyć poprosiła też o informację na temat terminu 
ogłoszenia nowych zasady konkurencyjności w ramach programu FER.

Pani Edyta Kosobucka - Markiewicz (MRiRW) poinformowała, iż postępowanie w ramach istniejących 
zasad konkurencyjności jest prawidłowe. Nowe zasady konkurencyjności nie będą znacznie odbiegały 
od obecnych. Wkrótce pojawią się wytyczne w zakresie zasad konkurencyjności.

Pan Władysław Wójtowicz (Organizacja Rybaków Łodziowych - Producentów Rybnych) zadał pytanie 
w związku z zaistniałym problemem braku wygenerowania się informacji zwrotnej podczas składania 
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przez system informatyczny wniosku o dofinansowanie. Poprosił o informację, czy złożony drogą 
elektroniczną WoD będzie mógł być poprawiony.  

Pan Jakub Roszuk (LGR Opolszczyzna) zapytał o termin uruchomienia pomocy finansowej na pomoc 
dla gospodarstw, które „wskoczą na listę priorytetową” w ramach działania Akwakultura 
środowiskowa.  Podniósł też temat problemu z podstawą prawną w zakresie weterynaryjnego numeru 
identyfikacyjnego. Poprosił o informację, czy można byłoby wrócić do sytuacji, kiedy funkcjonowała 
przy Instytucji Zarządzającej Grupa robocza, której funkcjonowanie umożliwiało wypracowanie 
odpowiedniego sposobu postępowania.

Pani Dyrektor Magdalena Zasępa (MRiRW) poinformowała, iż wszystko zależy od tego jakiego rodzaju 
błędy występują we wnioskach o dofinansowanie. Są przypadki, kiedy we WoD jest niewłaściwie 
wpisana wartość pomocy. Jesteśmy w kontakcie z ARiMR i postaramy się ten problem rozwiązać, o 
czym Państwa poinformujemy.

W przypadku ewentualnej zmiany programu pod kątem działania Akwakultura środowiskowa, należy 
zauważyć, iż jest to proces długotrwały, ponieważ wymaga wydania uchwały Rady Ministrów oraz 
decyzji KE. Chciałabym się spotkać z Zespołem do spraw Śródlądowej Gospodarki Rybackiej i 
Wędkarskiej w celu wypracowania odpowiednich rozwiązań. Zostaną uporządkowane przepisy w 
zakresie weterynaryjnych numerów identyfikacyjnych wynikających z ustawy o ochronie zwierząt i 
ustawy o produktach pochodzenia zwierzęcego. Wydaliśmy wytyczne dla Instytucji Pośredniczącej, 
które uwzględniają tak samo numer weterynaryjny wydany w trybie ustawy o ochronie zdrowia 
zwierząt i zwalczaniu chorób zakaźnych zwierząt jak i ustawy o produktach pochodzenia zwierzęcego.

Po wybraniu LSR, pojawią się ogłoszenia o naborze WoD na realizację działań w ramach LSR. Działania 
te będą odpowiadać na potrzeby wybranych RLGD. 

Ogłoszenia o naborach WoD dotyczące realizacji działań w ramach LSR będą odzwierciedlać potrzeby 
RLGD.

Pani Edyta Kosobucka – Markiewicz (MRiRW): podniosła temat pomocy finansowej w ramach 
działania Wsparcie przygotowawcze, możliwego do realizacji w ramach Priorytetu 3 programu FER, 
które dotyczy m. in. kosztów związanych z budowaniem potencjału RLGD do realizacji LSR. Przytoczyła 
kwotę 50-60 tys. euro, która będzie przewidziana na realizację tego działania.

Pani Arletta Wenderlich (PSPR) zadała pytanie na temat terminu naborów wniosków o 
dofinansowanie dla sektora przetwórstwa oraz czy inwestycje rozpoczęte wcześniej uzyskają 
dofinansowanie. 

Pan Tomasz Król (PTRyb) zadał pytanie czy nie jest zagrożony termin wypłaty środków finansowych i 
podpisywania umów o dofinansowanie za rok 2023 w zakresie Działania Akwakultura środowiskowa.

Pan Marcin Jodko (KIPR Ustka): Kiedy będzie znany formularz umowy o dofinansowanie w ramach 
„złomowania”. Z naszych informacji wynika iż Departament Rybołówstwa w porozumieniu z ARiMR nie 
zdecydował, czy armatorzy ukarani za przełowienie lub uchybienia będą mogli ubiegać się o pomoc 
finansową ze środków programu Fundusze Europejskie dla Rybactwa. Czy ARiMR ma sposób na 
wyeliminowanie z możliwości ubiegania się o pomoc finansową armatorów, którzy nie wypływali w 
morze.

Pani Dyrektor Magdalena Zasępa (MRiRW): W przypadku przetwórstwa, harmonogram naboru WoD 
jest odzwierciedleniem potrzeb tego sektora. Harmonogram podlega modyfikacjom. Proszę o sygnał 
jakie działania są pożądane przez sektor i wówczas takie nabory się pojawią.
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W przypadku pytania dotyczącego zagrożenia terminu wypłaty środków finansowych w ramach 
działania Akwakultura środowiskowa, na dzień dzisiejszy przepisy nie obligują do wypłaty pomocy w 
określonym czasie. Zgodnie z przepisami ustawy o EFMRA,  ARiMR ma maksymalnie 6 miesięcy na 
ocenę WoD. Mamy nadzieję, że WoD będą oceniane maksymalnie szybko, biorąc pod uwagę zasoby 
ARiMR. 

Jeżeli chodzi o kary za naruszenia, to kwestia ta została uregulowana w  art. 11 ustawy o EFMRA – 
niedopuszczalne są WoD złożone przez wnioskodawców, którzy dopuścili się naruszeń WPRyb. Każdy 
rybak, który będzie się ubiegał o rekompensaty, musi spełnić warunki, co potwierdza stosownymi 
dokumentami. Pani Dyrektor przytoczyła w tym miejscu wymagany termin 180 dni wypływanych na 
morzu.  

Pani Arletta Wenderlich (PSPR) zadała pytanie czy inwestycje mogą być rozpoczęte przez naborami 
wniosków o dofinansowanie, na co otrzymała twierdzącą odpowiedź.

W następnej kolejności miały miejsce trzy prezentacje:

1) prezentacja Pana  Romana Pitery (Departament Pomocy technicznej MRiRW) dotycząca 
zobowiązań beneficjenta oraz działań Instytucji Zarządzającej w zakresie komunikacji 
i widoczności w ramach programu Fundusze Europejskie dla Rybactwa na lata 2021 – 2027 
(załącznik nr 5 do niniejszego protokołu),

2) prezentacja Pana Ireneusza Wójcika (MIR – PIB) na temat Operacji strategicznej -  
„Gromadzenie danych rybackich” (załącznik nr 6 do niniejszego protokołu),;

3) prezentacja Pani Małgorzaty Marciniuk (Departament Rybołówstwa MRiRW) na temat 
informacji o zgłoszeniach dotyczących niezgodności operacji lub działań z Kartą Praw 
Podstawowych Unii Europejskiej oraz Konwencją ONZ o prawach osób niepełnosprawnych 
(załącznik nr 7 do niniejszego protokołu).

Pani Alenka Kampl (KE): wyraziła zadowolenie, z faktu, iż nie zgłoszono żadnych skarg w zakresie braku 
zgodności programu FER z Kartą Praw Podstawowych Unii Europejskiej oraz Konwencją ONZ o prawach 
osób niepełnosprawnych. Z perspektywy KE ważne jest, aby wymogi w zakresie zgodności z niniejszymi 
dokumentami były przestrzegane przez IZ oraz wszystkie organizacje i instytucje realizujące program, 
a także wszystkich beneficjentów. 

Pan Paweł Wielgosz (Polski Karp) zaproponował, aby przyszłe spotkanie KM „odbyło się na 
śródlądziu”.  

Pani Arletta Wenderlich (PSPR) podziękowała, w imieniu PSPR, Departamentowi Rybołówstwa, ARiMR 
oraz Panu Ministrowi za współpracę w poprzednich latach.  

Pan Jakub Roszuk (LGD Opolszczyzna) podniósł temat konieczności organizacji kampanii promującej 
zawód ichtiologa oraz wyraził podziękowania dla Pana Ministra Jacka Czerniaka za współpracę.

Pan Paweł Waśniowski (Lokalna Grupa Rybacka „W dolinie Tyśmienicy i Wieprza”) wyraził nadzieję, 
że w konkursie na wybór LSR , wnioskujące RLGD „ze śródlądzia” będą traktowane tak samo jak morskie 
RLGD.  

Pani Alenka Kampl (KE): podziękowała Ministrowi  za sprawne prowadzenie posiedzenia KM. 
Podkreśliła jak istotne jest aby podczas posiedzenia KM udało się  omówić najważniejsze kwestie. 
Podziękowała  wszystkim instytucjom wdrażającym program FER. Podkreśliła konieczność  poprawy 
sytuacji sektora rybackiego, a dzięki wykorzystaniu środków programu FER można w tym kierunku 
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poczynić kroki, poprzez wsparcie m. in. sektora akwakultury oraz środowiska morskiego. Potwierdziła, 
że KE gwarantuje w tym zakresie swoją pomoc. 

Zamknięcie posiedzenia.

Przewodniczący
Komitetu Monitorującego

program „Fundusze Europejskie dla Rybactwa” 
na lata 2021–2027

Jacek Czerniak

/podpisano elektronicznie/
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